
       

Eesti Jahimeeste Seltsi juhatuse koosoleku protokoll 

neljapäeval 10. aprillil 2025. a.  kell 12.00-15.00 

Toimumiskoht: Kuressaare, Arensburg hotell ja veeb 

 

Osalesid: Raivo Aeg, Aigar Jürjens, Mati Kivistik, Ive Kuningas, Toomas Kõuhkna (veebis), 

Tarmo Lehiste, Arvi Luuk, Ats Nõlvak (veebis), Andres Onemar (veebis), Andres Olesk, 

Margus Puust, Jaanus Põldmaa, Tiit Rammul (veebis), Endrik Raun (veebis), Rein Rosenberg, 

Karel Rüütel (veebis), Tiit Tammsaar (veebis), Riho Terras (veebis), Andres Vainola, Priit 

Vahtramäe, Marko Vinni (veebis), Jaak Volmer (veebis). 

Puudusid: Mikk Marran, Kalle Palling. 

 
Koosoleku juhataja: Margus Puust                    Protokollija: Lea Truska 

 
1. 1. Päevakorra kinnitamine. 

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku kinnitada päevakord: Hääletati: Kõik poolt. 

1. Päevakorra kinnitamine. 

2. EJS-i tunnustusavalduste läbivaatamine. 

3. Raamatupidamise aastaaruande 2024 esitamine volikogule.  

4. Eelarve 2024 esitamine volikogule. 

5. Volikogu päevakorra kinnitamine.  

6. Kokkutuleku piletihinna kehtestamine. 

7. Relvakontrolli hea tava kinnitamine. Kohtumine siseministriga? 

8. Juhatuse trofeekomisjoni liikmete kinnitamine. 

9. Vigastatud uluki hukkamise hea tava. 

10. Muud teemad. 

11. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.  

 

1. EJS-i tunnustusavalduste läbivaatamine. 

Koosoleku juhataja eestvedamisel alustatakse esitatud nominentide nimekirja läbivaatamist 

Juhatuse poolt kinnitatakse Metsiste ja Ilveste kandidaadi. 

Otsus: Metsisega autasustatakse Tõnu Krooben ja Jaan Villak Lääne-Virumaalt, Priit 

Vahtramäe Viljandimaalt. 

Ilvesega autasustatakse: Juhan Kits, Innar Uus, Mait Mägi, Mihkel Tarvis,  

Arli Toompuu Metsis: Tõnu Krooben, Jaan Villak, Priit Vahtramäe. 

Kopra aumärgiga autasustamisega esitati kokku 57 tk, mis ka kinnitati.  

Juhatuse liikmed arutasid ka autasustamise statuudi täpsustamise vajaduse üle. 

Otsus: autasustamise reglementide täpsustamine võtta päevakorda järgmisel juhatuse 

koosolekul. 

 

2. Raamatupidamise majandusaasta aruande 2024 esitamine volikogule.  

EJS tegevjuht Tõnis Korts esitleb EJS 2024 majandusaasta aruannet, mis esitatakse 

auditeerimisele. Selgus, et eelmisel volinike koosolekul kinnitatud vannutatud audiitor Aare 



Olander on vahepeal siirdunud pensionile ja litsentsi enam ei oma. Leidsime uue audiitori, 

kellega on leping sõlmimisel ja kellel oli võimalus aprillikuu lõpus EJSi 2024 majandusaasta 

aruandele ülevaatus teha. 

Juhatuse liikmed arutasid, kuidas viia volikogus läbi uue audiitori kinnitamise protseduur. 

Juhatuse liikmed kinnitasid ka, et varasemat praktikat lasta aastaaruanne sõltumatul audiitoril 

üle vaadata on ennast õigustanud ja sellega tuleb jätkata. 

Otsus: Suunata majandusaasta aruanne auditeerimisele ja EJS volinike koosolekule 

kinnitamiseks. 

 

3. Eelarve 2025 esitamine volikogule. 

EJS tegevjuht esitleb eelarvet, mis on kolmandal lugemisel. Eelarve on lisatud ka koosoleku 

materjalidele. Eelarves on arvestatud EJS koosseisus jahindusnõuniku ametikoha kulud ning 

liikmemaksu arvestusega seotud haldusteenuse osutamise teenuse hinnatõus maakondlikele 

halduslepingu partneritele. Haldusteenuse osutamise hind 2025 aastal on 5 eurot 

organisatsiooni füüsilisest isikust liikme kohta, kelle eest on tasutud EJS liikmemaksu. 

Otsus: Saata EJS 2025 aasta eelarve volinike koosolekule kinnitamiseks. 

 

4. Volikogu päevakorra kinnitamine.  

EJS president Margus Puust teatas, et EJS 2025 aasta korraline volinike koosolek toimub 

15.mail 2025 aastal Türi kultuurikeskuses algusega kell 11.00.  

Juhatuse liikmed arutavad teemasid, mida on vaja volinikele tutvustada:  

• struktuurikomisjoni otsust, et EJS  põhikirja ei muudeta, 

• EJS juhatuse liige Marko Vinni asub tööle EJS jahindusnõuniku ametikohale ja astub 

seetõttu juhatusest tagasi, Ida-Virumaa uue esindaja nimetamine EJS juhatusse,  

• Jahise võimalikust maksustamisest alates 01.03.2026, Jahise tulevikuväljavaated,   

Otsus: Kutsuda kokku EJS 2025 aasta korraline volinike koosolek 15. mail 2025 Türi 

kulutuurikeskuses algusega kell 11.00 

 

Kinnitada EJS 2025 aasta volinike korralise koosoleku päevakord 

 

Volinike koosoleku päevakord. 

 

1. Päevakorra kinnitamine. 

2. EJS tunnustusavalduste üleandmine. 

3. EJS presidendi Margus Puusti ülevaade juhatuse tööst. 

4. 2024.a. audiitori määramine. 

5. EJS 2024. a. majandusaasta aruande kinnitamine ja 2025. a. auditi määramine. 

6. 2025. a. eelarve kinnitamine. 

7. EJS juhatuse liikme tagasikutsumine ja uue liikme määramine.  

8. Ülevaade jahinduses toimuvast.  

9. Jahise infosüsteemi olevik ja tulevikuvaade.  

10. Muud küsimused ja informatsiooni vahetamine. 

10.1. Kokkutuleku info 

10.2. Muu info. 



 

Avaldada volinike koosoleku päevakord ja kutse EJS kodulehel ning saata koosoleku kutse 

koos päevakorraga liikmetele. 

 

5. Kokkutuleku piletihinna kehtestamine. 

Arutati ettepanekut määrata laste pileti hinnaks 1 euro. Juhatuse liikmed arutavad ja leiavad, 

et hindu ei muudeta. 

Otsus: Laste kokkutuleku pileti hind jääb 0 eurot 

 

6. Relvakontrolli hea tava kinnitamine. Kohtumine siseministriga.  

EJS juhatuse liige Raivo Aeg tutvustab politsei poolt saadetud dokumendi projekti - nn 

relvaomaniku hea tava. EJS juhatuse poolt on samuti tulnud samale dokumendile 

ettepanekuid. Nüüd tuleks ühine dokument veel üle vaadata ja omalt poolt kinnitada.  

Juhatuse liikmed arutasid veel mitmeid relvaseaduse küsimusi. Siseministeerium on alustanud 

uue relvaseaduse eelnõu loomisega, millega tahetakse mai kuuks valmis saada. Arutelud on 

arenenud laiapõhjaliseks. Küsimusi on relvade hoiukohtadega, relvade kontrollimine, kas  

tiirus või laskepaigas. Relvaseaduse küsimusi peab tõlgendama erinevate ametnike poolt ühte 

moodi. Vajalik on ühtlustada jahieeskirja ja relvaseaduse käsitlusi relvadest (laadimata relva 

mõiste). 

Juhatuse liikmed arutavad vajadust kohtuda siseministriga 

 

Otsus: Kinnitada täiendustega relvakontrolli hea tava ning saata politseisse 

kinnitamiseks. 

 

7. Juhatuse trofeekomisjoni liikmete kinnitamine. 

EJS juhatuse liige Ive Kuningas teeb ettepaneku kinnitada EJS juhatuse trofeekomisjoni 

liikmed. On tähtis maakondlikud klubid trofeede hindamiseks aktiveerida ning muuta see 

ühistegevuseks. See on EJSi üks tegevus, mitte mõnede huvigruppide teema. 

 

Otsus: Kinnitada EJS trofeekomisjoni liikmed Ive Kuningas (EJS juhatuse 

trofeekomisjoni esimees), Tiit Rammul, Anne Reitel, Peeter Hussar, Tarmo Lehiste ja 

Tõnu Peterson. 

 

8. Vigastatud uluki hukkamise hea tava. 

EJS tegevjuht Tõnis Korts selgitab, et Keskkonnaamet on loonud dokumendi vigastatud uluki 

hukkamise heast tavast, mis pandi kokku EJS-i palvel, et ühtlustada riigis ameti praktikaid. 

Juhatuse liikmed arutavad, teevad parandusi ja ettepanekuid. Hea tava kohta saavad juhatuse 

liikmed oma ettepanekuid lisada veel juhatuse listis. 

 

Otsus: võtta teadmiseks ja esitada hea tava täiendatud versioon Keskkonnaametile. 

 

9. Muud teemad. 

 

Muude teemade all arutati jahikoerte ekspertide avaldust. Selles kirjutati, et oleme olukorras, 

kus Eesti jahikoerte, jahikoera katsete ja koolitamise areng, jahikatsekohtunike, koeraomanike 

koolitamine ja jahikoerandusega seotud seaduseloome on juba pikemat aega seisnud paigal 

ning praegune süsteem ei ole enam jätkusuutlik.  

Näitusekoerte valguses on jahikoerandus jäänud Eestis tahaplaanile, ning seetõttu on ka 

jahikoerandus kui selline ühiskonnas väga väikest kõlapinda saanud. Eestis kasutatakse jahis 



tuhandeid koeri, neist väga vähesed osalevad aktiivselt jahikoerte katsetel ja koolitustel ning 

üldine suhtumine on leige. 

 

Avalduse esitajad leidsid, et seisakust edasiliikumiseks on vajalik tõsta jahikoerte valdkond 

näitusekoertest eraldi. 

Tehti ettepanek luua koostöös EJS-iga eraldi üksusena tegutsev Eesti Jahikoerte Liit ning 

tõsta jahikoertega seotud teemad Eesti Kennelliidu juhtimise alt ära. 

 

Juhatus arutas teemat ja leidis, et mõte on hea, aga sedalaadi MTÜ ei pruugi pikemas plaanis 

olla jätkusuutlik. Seda on näidanud praktika. Alustavad asja entusiastid, aga hiljem ei ole 

garantiid, et asja edukalt käigus hoitaks.  

Andres Olesk tegi ettepaneku, et EJS võtaks selle teema oma tegevuskavasse.  

Margus Puust teeb ettepaneku moodustada jahikoerte küsimustega tegelev EJS juhatuse 

töörühm. Tehti ettepanek, et koerte teemaga võiks tegelema hakata jahindusnõunik.  

 

Otsus: lisada valdkond EJS-i büroosse tööle asuva jahindusnõuniku tööülesannetesse. 

Moodustada jahikoerte küsimustega tegelev EJS juhatuse töörühm koosseisus Arvi 

Luuk, Jaanus Põldmaa, Andres Olesk, Mati Kivistik, Aigar Jürjens. 

 

10. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.  

Järgmine juhatuse koosolek toimub 12. juunil. 

 

Koosoleku juhataja                                                                    Protokollija 


